
MINUTES 

September 11, 2006 

The Selectmen met for their regularly scheduled meeting at the Town Office at 6 p.m.  Present 
were Selectmen Charles Cheney, James McGarr, Sharon Davis and Jon Homer.  Selectman 
Wheeler was unable to attend due to work commitments.  The Board spent the first half hour 
going over the bills, and signing the manifest.  They also approved several new residency 
applications, and signed two Intents to Build, and one driveway permit. 

At 6:30 p.m., the Board met with our Department of Revenue Administration monitor, Josephine 
Belville, and our assessor Mark Nieder, from Commerford, Nieder and Perkins.  Josephine began 
the discussion by indicating that the Town was on what is called a cyclical rotation where the 
assessor reviews a quarter of the Town each year in addition to the annual pick ups from the 
Intents to Build, new subdivisions, and boundary adjustments.  Her responsibility is to then 
check and inspect about 20% of these properties for accuracy.  She was concerned because in 
past discussions with Mark, Ann Marie and the Board, the Town has indicated that they are not 
going to apply value changes for interior improvements until the last year of the cyclical.  She 
indicated that she strongly suggested that they assess properties as found every April 1 st and this 
would include any interior changes.  Both Selectmen McGarr and Homer expressed their 
unhappiness with the system for assessing, and felt that it was not fair if someone was part of the 
first year of the cyclical to be taxed over the next four years for improvements, and someone 
whose property was inspected the fourth year, and had done the work three years ago, did not 
have an increase until that time.  Selectman McGarr suggested that perhaps the Town should just 
have a complete revaluation every five years rather than do a quarter of the Town each year. 
Josephine indicated that it was important for the Town to have good data, and that is why she 
thought doing a quarter of the Town each year kept our data more current.  Selectman Homer 
agreed with Selectman McGarr that we should just pick up the new data every five years. 
Selectman McGarr questioned the equity if two people finish a basement the same year, and one 
gets taxed for it in year two, and other not until year three.  Assessor Mark Nieder indicated that 
if they find errors or omissions from the revaluation figures that it should be corrected.  He 
indicated that out of 755 properties about 200 or 25% required changes.   Properties would not be 
adjusted for the change in market value until the last year.  The Board and Josephine continued 
debating this issue back and forth, and Selectman Homer indicated that we needed to have a 
work session to discuss this subject in more detail at another time. 

The Board met next with Aaron Woods from Cox Road.  Ann Marie explained that when David 
Stickney had been in a few weeks ago that he had indicated that the abutters to the closed end of 
Cox Road were in agreement to have the berm removed, and had advised the Selectmen that Mr. 
Woods and Mr. Browne were willing to put up the gate.  Mr. Woods now informed the Board 
that both he and Mr. Browne had not agreed to this.  Mr. Woods had some pictures which he 
showed the Board of work Mr. Stickney had done, and both he and Mr. Browne were not happy 
with it.  Mr. Woods indicated that Mr. Stickney had actually run over his compost pile.  The 
Selectmen decided that they needed to have all parties involved together in one room, and ask 
Ann Marie to send letters to the Stickneys and all the neighbors on that end of the road and invite



them to a Selectmen’s meeting within the next few weeks.    In the meantime, Mr. Stickney will 
be instructed not to do any further work on the road. 

State Senator Carl Johnson, accompanied by his wife, was next on the agenda.  Senator Johnson 
thanked the Board for accepting his invitation to come in tonight, and indicated that out of 31 
Towns that  he emailed, Campton was the only one who invited him to come to their meeting. 
He indicated that he represents 27 towns in Grafton County, and 4 in Belknap County.  He 
wanted to know what concerns the Selectmen would like to discuss tonight.  Selectman McGarr 
indicated that while the Selectmen were trying to keep Town spending down that it seemed like 
the County was spending a lot of money, and that the county tax had gone up significantly in 
comparison to the Town and School tax rates in part because we had gone through a revaluation, 
and the County tax is in part formulated on the total assessed value of property in the Town. 
Selectman Homer indicated that he had heard from residents in the area that when the County 
had their budget hearings that the process worked so taxpayers did not have an opportunity to 
really ask questions about the budget, and why it keeps going up.  The impression he received 
from people in attendance was that the hearings are pretty much one sided with no real freedom 
of speech and no open forum to discuss the budget.  Senator Johnson indicated that the County 
has built a new nursing home and jail, and these items, of course, did impact their budget.  He 
also reminded the Board that the County budget is reviewed and approved by a delegation made 
up of representatives from each district within the County, and that Executive Councilor Ray 
Burton is a Grafton County Commissioner.  He promised that he would pass along the 
Selectmen’s concerns to both delegation members and Mr. Burton.  Selectman Davis also 
expressed her concerns about the County’s budget being out of control, and making it hard for 
the Town to address their own infrastructure problems.  She also was very concerned about the 
state education dilemma and the Court’s recent decision to give the NH legislature until June 30 th 
to fix the problem or the Court will do it for them.  Senator Johnson indicated that he hoped that 
the Governor and the Senate President will lead the way in getting this done, and he did not feel 
that the Court itself would have the time to come up with a decision.  Everyone agreed that there 
was concern that the State will be looking for new sources of money either from income or sales 
tax or gambling.  Senator Johnson was concerned about the Governor’s Security Secretary’s 
remarks that the Senate will just cut education.  Senator Johnson indicated that the Senate values 
education and he would like to see more funding directed towards the gifted and talented kids. 
There is no money directed to encourage these kids, and they need to be challenged to reach their 
potential. 

Next the Board met with Paul Dalton who is a candidate for State Representative on the 
Republican ticket.  Mr. Dalton indicated that he is from Orford which is in the same district with 
Campton, Rumney and Wentworth, and because of the geographic location of the Towns, there 
is very little interaction between them.  He indicated that both positions are up this year due to 
the untimely deaths of both Representatives Bob Barker and John Alger, and it will be hard to 
replace these two outstanding men.  Mr. Dalton indicated that the only politics he has been 
involved with is being elected to the Planning Board in Orford over the past 14 years.  He 
indicated that there does not appear to be much desire to take this job from him.  His professional 
life consisted of working as an engineer for Monsanto Company for over 28 years.  He also has 
run his own small business in recent years.  He was also a technology consultant where he was



involved with the legal system, and feels that he knows how to handle people.  He thanked the 
Board for their time, and the Selectmen wished him luck in tomorrow’s election. 

The Board met next with Rosemary O’Neill who has invested in some condo units at Red Sleigh. 
Her husband, who had accompanied her tonight, is also the President of the Condo Board, and 
takes care of the maintenance.  Mrs. O’Neill was concerned that she was not getting the support 
and response from the Town when she has issues with her tenants.  She was very concerned 
about a recent tenant who had fired off a gun in his unit.  She had called the Police Chief and 
complained to him about why he did not arrest this person.  When she called to come in to see 
the Board tonight, Ann Marie had also advised Chief Warn so he was present tonight to address 
the issues as well.  Mrs. O’Neill indicated that she was not at first aware that a person did not 
necessarily need a license to have a gun, but knew that there had to be some law about how close 
to a building one could shot a gun.  She was upset because the Police did not arrest the person, 
and was afraid that her husband could be shot.  Chief Warn advised her that a gun could not be 
shot within 300 feet of a building, and to do so was a violation, not a crime.  He indicated that 
there was an active investigation, but he could not comment on it.  He also cautioned that there 
was a difference between a civil matter and a criminal matter, and that some of these issues 
constituted civil issues, not criminal.  She indicated that an anonymous complaint had been filed 
with the Department of Environmental Services about the pool.  Selectman McGarr indicated 
that he is also the Health Officer of the Town, and he responded to this matter, and felt that Mrs. 
O’Neill’s remark about the Town not supporting them was not fair.  Mr. O’Neill explained that it 
turned out that he was actually cleaning the pool, and the chemicals brought the impurities to the 
surface to clean out, and that the person who complained was the same person that they were 
having problems with the gun, and other incidents of turning on and off utilities.  Chief Warn 
indicated that he has invited Mrs. O’Neill to come into the office and discuss these matters with 
him rather than call and make threats to call congressman and Selectmen.  He indicated that the 
Police have to do things legally and constitutionally, and the outcome is not always evident right 
at that moment.  The Board encouraged Mrs. O’Neill to keep an open communication with the 
Chief.   Chief Warn was thanked by the Board for coming in tonight. 

Tax Collector Hannah Joyce was next on the agenda to discuss the properties up for deeding. 
The Board and Hannah reviewed each property up for deeding, and made recommendations 
whether to deed or not.  The Board also decided that some of the people may not be aware that 
the Town is willing to work with them on making regular payment arrangements.  Ann Marie 
will send out letters to all these people and give them an option to come in and do this within the 
next few weeks.  The properties are up for deeding on October 19 th , and the 2003 taxes must be 
paid by that date or a written payment agreement in place.  The Board did sign some waivers on 
property which would be a liability for the Town to take at this time. 

The Board met next with contractor Dennis Prescott of Trapper Brown, and architect Michael 
Piazza.  Dennis and Mike have been able to make the numbers work for the construction of the 
Fire Substation.  Town Attorney Timothy Bates has reviewed the contract, and has found no 
problems with it.  Mike also included a schedule of retainage, and Dennis submitted his list of 
subcontractors.  He was agreed that the retainage of 20% would be withheld throughout the 
project until it was completed.  The payment schedule would be from the first day of the calendar 
to the last day, and Dennis would have three days to submit the bills for that period of time, and



the bills would then be paid within seven days of the submission.  Mike indicated that he had 
coordinated this to fall within the Town’s payment schedule.  Dennis will start work tomorrow, 
and Ann Marie should call our insurance company to put the builders’ risk policy on.  Dennis 
will submit a certificate of insurance for his liability and worker’s comp.  They also discussed 
the compaction test for the building pad.  Ann Marie indicated that we could take the money for 
the test from a line in the building account which goes for FD building costs.  There was some 
discussion as to whether this test was needed, but Selectman Davis felt it better to be safe than 
sorry, and architect Mike Piazza also felt it important to do.  The Board decided to go ahead with 
it.  The cost is around $2,000.00.  Also Ann Marie will send out request for proposals for the 
bond to fund the building.  Requests will be sent to the Northway Bank, Community Guaranty, 
Meredith Village, and Laconia Savings. 

The Board then went on to review their correspondence.  Ann Marie indicated that she had 
received an email from Bill Dauer at the Forest Service, and the State DOT is concerned about 
the additional traffic that will be created on Industrial Way when the new Forest Service Center 
is built, and want to conduct a study, and consider changing the intersection.  The State Auction 
will be held in Concord on Saturday, October 14 th this year.  A proposal for a Capital 
Improvement Plan by Mitch Manseau had been given to the Planning Board at their last meeting. 
Copies had been distributed to the Selectmen as well.  Ann Marie indicated that originally the 
Planning Board was going to undertake this job, but have just had too much activity this year to 
do it.  Ann Marie had spoken to our auditor, and he had advised that the Board could transfer 
money from another account to cover this expenditure as long as we don’t go over the bottom 
line.  She suggested that the Board consider transferring $3,500.00 from the Park & Recreation 
line item of $15,000 since no program was able to be developed this summer.  Selectman Cheney 
made a motion to transfer $3,500.00 from the Parks & Recreation budget to the Planning Budget 
for the Capital Improvement Plan.  This was seconded by Selectman McGarr, and voted in the 
affirmative by all.  Ann Marie advised that she had received a memo from Hannah Joyce 
advising her that her parttime person Teresa StevensCarter has resigned as of Friday, 
September 8, 2006.  The Board requested that I send her a letter wishing her luck, and enclosing 
an exit interview if she wishes to fill it out.  A letter was received from the White Mountain 
National Forest indicating that they have approved the proposed sale of .49 acre parcel to Steven 
Dinger.  They will advise the Town when the property is taxable.  Jane Kellogg sent along a 
memo to the Board with their suggested changes, and other change made on the Conservation 
Commission guidelines for the Conservation Fund created from the Land Use Change money. 
The Town received a letter from the liquor commissioner regarding a license for the Days Inn. 
The Board will respond to the letter expressing some concerns.  Selectman Cheney and Road 
Agent Butch Bain went out and inspected the roads approved at March Town Meeting. 
Selectman Cheney made up a list of things that needed to be completed on the roads before the 
Town takes them over.  Letters were sent to both owners. 

The minutes from the previous meeting on August 21 st were reviewed.  Some revisions were 
made, and Selectman Davis made a motion to accept them as revised, with a second from 
Selectman McGarr, and the minutes were approved as revised by all. 

Under other and Selectmen’s business, Selectman Davis requested that the Board consider voting 
to approve the HR Committee Charter that she had drafted.  Some of the committee’s



responsibilities would include periodically reviewing the employee handbook, job descriptions, 
working with department heads for hiring of new employees, dealing with employee issues, 
recommending to the full Board wage increases for the coming year, and performance 
evaluations.  Selectman Davis indicated that it will take some time to develop these performance 
evaluations, but she would like to see this part of the HR Committee’s responsibility.  Selectman 
Homer made a motion to approve the charter, and it was seconded by Selectman McGarr, and 
voted in the affirmative by all.  Selectman Homer wanted to comment that he was proud of the 
Zoning Board of Adjustment’s recent decision to deny a variance.  He indicated that the Board 
even made a site visit and that in the end the contractor even agreed that he should have been 
denied.  Selectman Davis indicated that she had received an email from Selectman Wheeler that 
he was pursuing the Pike land purchase and sale after Attorney Bates had spoken with Pike’s 
attorney, and they had not gotten the paperwork done yet. 

The meeting adjourned at 9:35 p.m. 

Respectfully submitted, 

Ann Marie Foote 
Town Administrator


